
Protokół Nr 16/17

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 19 września
2017r. o godz. 14,45 w Urzędzie Miejskim w Pabianicach ul. Zamkowa 16, sala nr 32.

Posiedzeniu  przewodniczyła  Pani  Zofia  Kriger-Kozłowska  –  Przewodnicząca  Komisji
Oświaty i Spraw Społecznych.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Rady  Miejskiej
w Pabianicach stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu nr 15/17 z dnia 22 czerwca 2017r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r.
- proj. nr 1.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r.
- proj. nr 2.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 2017r.
- proj. nr 3.
5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  zatwierdzenia  do  realizacji
projektu RPO nr RPLD.09.01.01-10-A014/17 w ramach konkursu na RPLD.09.01.01-IP.01-
10-001/17  pod  tytułem  „Kierunek  PRZEMIANA –  aktywizacja  społeczna,  edukacyjna
i zawodowa”. 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę Nr XXI/244/16 Rady Miejskiej
w Pabianicach  z  dnia  14  stycznia  2016r.  w  sprawie  przyjęcia  programu  „Pabianicka
Karta Seniora”.
7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  przyznania  nagrody  Rady
Miejskiej  w  Pabianicach  dla  najzdolniejszych  uczniów,  mieszkańców  Gminy  Miejskiej
Pabianice.
8. Sprawy różne:
- pismo MEN z dnia 27 lipca 2017r.,
- pismo Pana Eugeniusza Gaszewskiego z dnia 7 sierpnia 2017r.

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  i  Spraw Społecznych  Pani  Zofia  Kriger  -  Kozłowska
(dalej: Przewodnicząca Komisji) przywitała wszystkich radnych oraz gości. 
Przewodnicząca Komisji zapytała czy są uwagi do porządku, nie było, przyjęto.
Przewodnicząca Komisji  zapytała czy są uwagi do protokółu nr 15/17 dnia 22 czerwca

2017r. Uwag nie było, przyjęto.

Ad. 2 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2017r. - proj nr 1 (zał. nr 2)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Anna  Łosiak  (dalej:  Skarbnik  Miasta)  omówiła  projekt
ww. uchwały - dotyczy przesunięcia środków w sferze wydatków bieżących, przesuwamy
środki  z  obsługi  długu.  KOiSS  rozpatruje  dwa  pierwsze  przypadki  wymienione
w uzasadnieniu.



Przesuniecie środków finansowych między działami w kwocie 213.430 zł jest konieczne
ze względu na uzupełnienie wydatków związanych z:
-  zabezpieczeniem środków na opiekę i  wychowanie  dzieci  umieszczonych w rodzinie
zastępczej 40.000 zł,
-  uregulowaniem  rozliczeń  między  gminami  do  których  uczęszczają  dzieci  z  Miasta
Pabianic w przedszkolach niepublicznych 35.200 zł,
-  uzupełnieniem  planu  wydatków  bieżących  w  paragrafach  4300,  4610  (m.  in.  na
uzupełnienie  kosztów  postępowania  sądowego,  opinię  biegłego  i  usług  pozostałych
na opracowanie wniosku).

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian    w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2017r.   - proj. nr 2 (zał. nr 3) 

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
W związku z decyzją Wojewody Łódzkiego dokonuje się stosownych przesunięć

pomiędzy  klasyfikacją  budżetową.  Zmianie  ulega  źródło  finansowania  projektu
dofinansowanego ze środków Unii  Europejskiej  pn.:  „Rodzina ach rodzina – pabianicki
program usług wspierających”.  Wkład własny do projektu w wysokości 114.500 zostaje
zastąpiony środkami z zakresu administracji rządowej w tej samej wysokości. 

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 4
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2017r. - proj. nr 3 (zał. nr 4)   

Skarbnik Miasta omówiła projekt ww. uchwały.
Przenosi się kwotę planu wydatków w wysokości 7.850 zł z zadania inwestycyjnego

pn. „Budowa boiska – Szkoła Podstawowa nr 13”, które nie doszło do skutku na zadanie
inwestycyjne „Zakup patelni elektrycznej – Przedszkole Miejskie nr 13”.

Zwiększa się dotację podmiotową dla Miejskiej Bibliotek Publicznej o kwotę 5.500 zł
z przeznaczeniem  na  podwyżki  wynagrodzeń  dla  pracowników  instytucji  kultury.
Pozostałe środki  Biblioteka  wygospodarowała  w  ramach  własnych  środków.  Środki
zostają przesunięte z planu wydatków bieżących Wydziału Ochrony Środowiska.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 5
Zaopiniowanie  projektu  uchwały    w  sprawie  zmian  zatwierdzenia  do  realizacji
projektu     RPO nr RPLD.09.01.01-10-A014/17 w ramach konkursu na RPLD.09.01.01-
IP.01-10-001/17  pod  tytułem  „Kierunek  PRZEMIANA  –  aktywizacja  społeczna,
edukacyjna i zawodowa”   (zał. nr 5)

Pan Mirosław Kołodziejczyk (MCPS) przedstawił projekt ww. uchwały. 
Miasto Pabianice złożyło wniosek o dofinansowanie projektu RPA nr RPLD.09.01-

10-A014/17 w ramach konkursu nr RPLD.09.01.01-IP.01-10-001/17 pod tytułem „Kierunek
PRZEMIANA- aktywizacja społeczna, edukacyjna i zawodowa". W związku z pozytywną



oceną ww. projektu przez Wojewódzki Urząd Pracy w Łodzi i otrzymaniem dofinansowania
w  kwocie  655.344,68  zł  (słownie  złotych:  sześćset  pięćdziesiąt  pięć  tysięcy  trzysta
czterdzieści  cztery 68/100)  zasadne  jest  podjęcie  uchwały zatwierdzającej  ww.  projekt
do realizacji.  Za  wkład  własny  uznaje  się  świadczenia  w  ramach  Prac  Społecznie
Użytecznych  i  zasiłków  celowych  w  wysokości  115.649,07  zł  (słownie  złotych:  sto
piętnaście  tysięcy  sześćset  czterdzieści  dziewięć  07/100),  które  zostaną  wypłacone
uczestnikom  projektu.  Środki  te  zabezpieczone  są  w  budżecie  Miejskiego  Centrum
Pomocy  Społecznej  w  Pabianicach.  Jednym  z  niezbędnych  wymogów  do  zawarcia
umowy z  Wojewódzkim  Urzędem  Pracy  w  Łodzi  o  dofinansowanie  projektu  jest
dołączenie uchwały  właściwego  organu  jednostki  samorządu  terytorialnego  w  ww.
zakresie.  Przewidywany  czas  realizacji  projektu  określony  został  od  01.11.2017  r.  do
30.06.2019  r.  W  ramach  projektu  wsparcie  otrzyma  60  bezrobotnych  klientów
pomocy społecznej  zagrożonych  ubóstwem  i  wykluczeniem  społecznym  z  terenu
Miasta Pabianic.  Uczestnicy  zostaną  wyłonieni  spośród  klientów  Miejskiego  Centrum
Pomocy Społecznej  w  Pabianicach.  Głównym  celem  projektu  jest  podniesienie
poziomu aktywności  społecznej,  edukacyjnej  i  zawodowej  uczestników,  które  pozwoli
na zwiększenie  kompetencji  społecznych,  uzyskanie  odpowiednich  kwalifikacji
ogólnych i zawodowych.  Wszyscy  uczestnicy  projektu  zostaną  objęci  wsparciem  ze
strony pracownika  socjalnego  i  uzyskają  pomoc  w  postaci  zasiłków  celowych.  Dla
18 beneficjentów w najtrudniejszej sytuacji  na rynku pracy (tzw. III  profil  bezrobotnego)
przeprowadzony  zostanie  dwumiesięczny  Program  Aktywizacja  i  Integracja
(zajęcia grupowe  oraz  udział  w  Pracach  Społecznie  Użytecznych).  Po  ukończeniu
programu  będą  mieć  możliwość  podjęcia  kolejnych  działań  aktywizujących
(PSU, szkolenia  zawodowe,  staże).  Wszyscy  uczestnicy  projektu  objęci  zostaną
kompleksową  pomocą  specjalistów  (psychologa,  prawnika  i  terapeuty  uzależnień)
dostosowaną do indywidualnych potrzeb. W ramach aktywizacji  społecznej  w projekcie
zrealizowany  będzie  pięciodniowy  wyjazd  warsztatowy  diagnostyczno  -  edukacyjny,
który pozwoli uzyskać pełniejszą wiedzę na temat możliwości, predyspozycji i ograniczeń
klienta  w  funkcjonowaniu  społecznym  oraz  zawodowym.  W  zadaniu  Aktywizacja
edukacyjna  zostaną  zorganizowane  zajęcia  podnoszące  kompetencje  ogólne:  kurs
komputerowy i kurs prawa jazdy. 

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 6
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXI/244/16 Rady Miejskiej
w     Pabianicach z dnia 14 stycznia 2016r. w sprawie przyjęcia programu „Pabianicka
Karta     Seniora” (zał. nr 6)

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych Pani Monika Szewczyk
omówiła projekt ww. uchwały.

Dnia  14  stycznia  2016  r.  w  drodze  Uchwały  Nr  XXI/244/16  Rady  Miejskiej
w Pabianicach został przyjęty Program „Pabianicka Karta Seniora", skierowany do osób
powyżej  60  roku  życia,  zamieszkałych  na  terenie  Miasta  Pabianie.  Celem  Programu
było wprowadzenie  ulg  i  uprawnień  dla  Seniorów,  umożliwiających  większy  dostęp
do usług i produktów świadczonych przez instytucje i firmy prywatne. Pabianiccy Seniorzy
na podstawie  „Pabianickiej  Karty  Seniora"  są  uprawnieni  do  korzystania  ze  specjalnie
przygotowanych ofert promocyjnych, co zwiększa ich aktywność fizyczną i intelektualną
oraz  ma  wpływ  na  sytuację  ekonomiczną.  Pabianicka  Karta  Seniora  wydawana  jest
od ponad półtora roku i ciągle cieszy się dużym zainteresowaniem, jednak doświadczenie
pozyskane  przy  realizacji  Programu  wskazuje  na  potrzebę  jego  usprawnienia,  m.in.



poprzez  odstąpienie  od  wykonywania  kserokopii  dowodu  osobistego  wnioskodawcy.
Jest to  zgodne  zarówno  z  oczekiwaniami  Seniorów,  jak  również  z  prezentowanym
powszechnie  stanowiskiem  Generalnego  Inspektora  Ochrony  Danych  Osobowych.
Ponadto  odstąpienie  od  kserowania  dokumentu  usprawniłoby  również  obsługę
Seniorów oraz  zmniejszyło  koszty  realizacji  Programu.  Zachodzące  zmiany  społeczne
oraz  troska  o bezpieczeństwo  Seniorów  są  podstawą  do  rezygnacji  z  zamieszczenia
na Karcie  adresu  Seniora.  Adres  zamieszkania  będzie  wskazany  jedynie  na  wniosku
o wydanie Karty. 

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 7
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  w sprawie  przyznania  nagrody Rady
Miejskiej  w  Pabianicach  dla  najzdolniejszych  uczniów,  mieszkańców  Gminy
Miejskiej Pabianice (zał. nr 7) autopoprawka

Przewodnicząca  Komisji  omówiła  projekt  ww.  uchwały.  Złożonych  zostało
19 wniosków,  dwa  z  przyczyn  formalnych  nie  były  rozpatrywane,  czyli  17  wniosków
podlegało ocenie Komisji konkursowej w trzech kategoriach: kultura i sztuka, sport i nauka.
Komisja po przydzieleniu punktacji wyłoniła 5 laureatów : Angela Budz (kultura i sztuka,
Adrian  Krawczyk  (sport),  Julia  Krempińska  (sport)  Nadia  Reguła  (kultura  i  sztuka)
i Aleksandra  Zajunc  (nauka).  Na  kolejnym  posiedzeniu  w  dniu  dzisiejszym  ustalono
wysokość  nagrody  w  kwocie  1.760  zł  dla  każdego  z  nagrodzonych  uczniów,  którzy
naprawdę wyróżniają się na tle pozostałych.

Głosowanie  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za:  -  4,  przeciw  -  0,
wstrzymało się: - 0. Zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Ad. 8
Sprawy różne:

-  pismo  MEN  z  dnia  27  lipca  2017r.  (kopia  -  zał.  nr  8)  –  członkowie  Komisji
otrzymali pismo pocztą  elektroniczną.  Przewodnicząca  Komisji  wskazała,  że  jest
to odpowiedź  na stanowisko  RM z  dnia  22  czerwca  2017r.,  pkt  2  był  ważny  dotyczył
pokrywania  wydatków  związanych  z  reformą  edukacji.  Dwie  konkluzje:  po  pierwsze
nasze koszty  poniesione  w  tym  roku  to  3,8  mln  zł  na  dostosowanie  obiektów
do przyjęcia uczniów, około 330 tys. to jest „rekompensata”, którą otrzymaliśmy z MEN
tj. 8%  potrzebnych  kosztów,  przy  czym  zaznaczają,  że  pozostawiają  samorządom
okres 5 lat  na dostosowanie sieci  szkół  do docelowego stanu.  Przy czym kwoty na te
lata nie są przewidywane  większe.  W  tym  piśmie  były  wymienione  kwoty,  jakie
Ministerstwo  przeznacza  na  dostosowanie  bazy.  Moim  zdaniem  Ministerstwo  myślało,
że gimnazja  i  szkoły  podstawowe  stanowią  zespoły  szkół  i  nie  będzie  problemów
z dostosowaniem, bo szkoły podstawowe są w swoich budynkach i wtedy na te drobne
remonty  ta  kwota  by  wystarczyła.  Natomiast  w  większości  miast,  w  tym  również
w Pabianicach szkoły podstawowe i gimnazja były osobnymi placówkami i każda z nich
wymaga dostosowania. Nie wydaje mi się, żeby dyrektorzy wymyślili nagle zbędne koszty.
Według tego pisma nie możemy się spodziewać rewelacyjnych pieniędzy.

-  pismo  Pana  Eugeniusza  Gaszewskiego  z  dnia  7  sierpnia  2017r.  (zał.  nr  9)  –
Przewodnicząca Komisji  poinformowała,  że  autor  pisma był  na  dyżurze,  chciał  uczulić



radnych na to,  aby zmieniać nazwy ulic  tylko,  kiedy jest  taka konieczność i  na takie,
które nie  budzą wątpliwości.  Padła  sugestia,  że  dobrą  praktyką  byłoby nazywanie  ulic
od naszych miast zaprzyjaźnionych. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15,10.

płyta cd - (zał nr 10)

        Protokołowała:                                Przewodniczyła:

Magdalena Witkowska     Zofia Kriger-Kozłowska


